



# ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ ວັນອາທິດ ທີ 5 ສິງຫາ 2018 (8-5-2018)

## ພາກພຽນອິດທິນ

ເລື່ອງຂອງການບໍ່ຍອມທີ່ຖອຍເລື່ອງໃດ ທີ່ໄດ້ບັນດິນໃຈຂອງທ່ານ?

ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ: ການເຮັດວຽກງານຂອງພຣະເຈົ້ານຳເອົາພວກຖ່ວງດຶງແລະການຕໍ່ຕ້ານອອກມາ.

### ພຣະຄັມພິຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ

ຕອນທີ່ທ່ານອາຍຸໄດ້ສິບເຈັດປີ ທ່ານໄດ້ຮູ້ຈັກບໍ່ວ່າທ່ານຈະເຮັດຫຍັງກັບຊີວິດຂອງທ່ານ? ເຊັ່ນດຽວກັນ ບຽວ ວໍເລັສ ກໍບໍ່ຮູ້ແນ່ນອນ. ຫຼັງຈາກການພິຈາລະນາຄຳຖາມ, ຂ້ອຍຄວນຈະເຮັດຫຍັງກັບຊີວິດຂອງຂ້ອຍ? ລາວໄດ້ຖາມຄຳຖາມທີ່ດີກວ່າ: ພຣະເຈົ້າຢາກໃຫ້ຂ້ານ້ອຍເຮັດຫຍັງກັບຊີວິດຂອງຂ້ານ້ອຍນີ້? ໃນຂະນະນັ້ນເອງ, ບຽວ ວໍເລັສ ກໍໄດ້ຮັບຄຳຕອບ.

ໃນປີ 1935, ບຽວໄດ້ເດີນທາງໄປປະເທດຈີນໃນຖານະເປັນສາສນາທູດດ້ານການແພດ. ຊຶ່ງເປັນຍາມທີ່ດ້ານການເມືອງບໍ່ເປັນປົກກະຕິ. ໃນລະຫວ່າງສົງຄາມໂລກຄັ້ງທີສອງ ລາວໄດ້ທຳການຜ່າຕັດຖ້າມກາງລູກລະເບີດຕົກອ້ອມຂ້າງອ້ອມແອວ. ໂຮງໝໍຂອງລາວກໍໄດ້ຖືກທຳລາຍ. ສ່ວນໃຫຍ່ແລ້ວແມ່ນຮຽກຮ້ອງໃຫ້ໜີໄປ, ລາວໄດ້ຂັດຄ້ານ, “ຂ້ອຍຈະຢູ່ທີ່ນີ້ຕໍ່ໄປຕາຍໃດທີ່ຂ້ອຍຍັງສາມາດຮັບໃຊ້ໄດ້.”

ຫຼັງຈາກນັ້ນຕໍ່ມາ, ພວກຄອມມິວນິສໄດ້ຈັບລາວໃນຖານະເປັນນັກສອບແນມແລະໄດ້ທໍຣະມານລາວ. ໃນຄືນນຶ່ງ, ພວກເຝົ້າຍາມກໍໄດ້ຍິນພຽງພໍແລ້ວກ່ຽວກັບເລື່ອງທີ່ລາວຍືນຍັດເພື່ອພຣະເຢຊູ, ແລະພວກເຂົາກໍໄດ້ທຸບຕີລາວຈົນເຖິງແກ່ຄວາມຕາຍ. ບໍ່ໃຫ້ມີພິທີປົງສົບ, ບຽວຖືກຝັງໄວ້ໃນໝູ່ທີ່ບໍ່ມີເຄື່ອງໝາຍ. ແຕ່ວ່າໝູ່ເພື່ອນຂອງລາວບາງຄົນທີ່ຝືນຕໍ່ຄຳສັ່ງແລະໄດ້ກໍ່ສ້າງອານຸສາວະຣີທີ່ຈາລຶກດ້ວຍຄຳເວົ້າດັ່ງນີ້: “ສຳລັບຂ້ອຍມີຊີດຢູ່ແມ່ນພຣະຄຣິດ.”

ທ່ານອາດຈະບໍ່ຖືກການກົດຂີ່ຂັ່ມເຫັງຈັກເທື່ອ ບຽວ ວໍເລັສ ໄດ້ສູ້ທຶນ. ແຕ່ວ່າ, ຖ້າຫາກທ່ານຕິດຕາມພຣະເຢຊູ, ແນ່ນອນທ່ານກໍເປັນຜູ້ນຶ່ງທີ່ຈະສາມາດປະເຊີນກັບການຕໍ່ຕ້ານ.

ພຣະຄັມພິກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ຈົ່ງເບິ່ງຕາມຂໍ້ 1, 2, 3 )

### ການສຶກສາພຣະຄັມພິ

#### 1. ເນເຫມີ 4:1-3

1. ເມື່ອຊານບັນລັດໄດ້ຍິນວ່າ ພວກຂ້າພະເຈົ້າທີ່ເປັນຊາວຢູດາກຳລັງສ້າງກຳແພງເມືອງ ທ່ານກໍໂມໂຫຂັ້ນ ແລະເວົ້າເຍາະເຍີ້ຍພວກຍົວ. 2. ເຂົາເວົ້າຕໍ່ໜ້າພີ່ນ້ອງຂອງເຂົາ ແລະຕໍ່ໜ້າກອງທະຫານຊາມາເຮັງວ່າ, “ຊາວຢູດາທີ່ໜ້າສົມເພດເວດທະນາພວກນີ້ ຄິດຢ່າງໃດຈຶ່ງເຮັດຢ່າງນີ້ ພວກເຂົາຄາດຫມາຍວ່າຈະສ້າງເມືອງຂຶ້ນໃຫມ່ຂຶ້ນບໍ່ ພວກເຂົາຄິດວ່າຈະສາມາດທຳໃຫ້ແລ້ວໃນວັນດຽວໂດຍການເຜົາເຄື່ອງຖວາຍບູຊາຂຶ້ນບໍ່ ພວກເຂົາຈະເອົາເສດກຳແພງທີ່ຖືກທຳລາຍແລ້ວນັ້ນມາກໍ່ສ້າງອີກໄດ້ຊັ້ນບໍ່.” 3. ໂຕບິຢາ ຊາວອັມໂມນທີ່ຍືນຢູ່ຂ້າງທ່ານໄດ້ເວົ້າຕື່ມຂຶ້ນວ່າ, “ພວກເຂົາກໍ່ສ້າງກຳແພງແບບໃດກັນ ແມ່ນແຕ່ຫມາແລ່ນຕຳກໍຍັງຊິລົ້ມ.”

ພວກເຮົາສ່ວນຫຼາຍເຄີຍໄດ້ຮັບຄຳເຍາະເຍີ້ຍອັນບໍ່ສຸພາບທີ່ອາດມາແບບຂໍ້ຄວາມສັ້ນໆ, ຈິດໝາຍ, ຫຼືອີແມວ. ມີຄັ້ງໜຶ່ງຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຮັບຊຶ່ງຂຽນໄວ້ຂ້າງຫຼັງຂອງຖວາຍຊັບ: “ເອົາດອກໄມ້ພອຍເຊັດເທິງກັບຄືນມາຖ້າບໍ່ດັ່ງນັ້ນ!” ມີບາງຄົນໄດ້ຍ້າຍເຕົ້າດອກສີແດງໄປໄວ້ບ່ອນອື່ນໃນຊ່ວງຄຣິສ໌ມັສເພາະວ່າມີບາງຄົນແພ່ຢ່າງຮ້າຍແຮງກັບຕົນດອກໄມ້ເຫຼົ່ານັ້ນ. ຂ້າພະເຈົ້າກໍບໍ່ໄດ້ສັງເກດເຫັນເຖິງການປ່ຽນແປງນັ້ນເລີຍ, ແຕ່ວ່າກໍມີບາງຄົນໄດ້ສັງເກດເຫັນ! ຂໍ້ຄວາມສັ້ນໆນີ້ບໍ່ໄດ້ບົ່ງບອກຊື່, ດັ່ງນັ້ນພວກເຮົາກໍບໍ່ສາມາດໂຕ້ຕອບແບບສ່ວນຕົວໄດ້ເລີຍ.

ການຕໍ່ຕ້ານຂັດຂວາງສາມາດເຮັດໃຫ້ເຈັບປວດ, ແຕ່ວ່າຫຼາຍໄປກວ່ານັ້ນອີກຖ້າວ່າການໂຈມຕີທາກເກີນກວ່າຄວາມພະຍາຍາມ ພວກເຮົາເຊື່ອວ່ານັ້ນແມ່ນກິຈການຂອງພຣະເຈົ້າ. ຊາວຍິວກໍໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນສ້າງກຳແພງກຸງເຢຣູຊາເລັມອີງຕາມແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າ, ແຕ່ການງານຂອງພວກເຂົາເຈົ້າຍິ່ງເພີ່ມທະວີການຕໍ່ຕ້ານຂັດຂວາງ. ຊານບັນລັດ, ເຈົ້າແຂວງຊະມາເຣັງ, ໄດ້ຮ່ວມມືກັບຊາຍສອງຄົນຮຽບຮ້ອຍແລ້ວຄືໂຕບິຢາແລະກາເຊັມ ໃນການທ້າທາຍຕໍ່ວຽກງານນີ້ (ເບິ່ງ 2:19), ແລະດຽວນີ້ລາວກໍໄດ້ເລີ່ມອີກເທື່ອໜຶ່ງ. ການດູໝິ່ນຄົນນັ້ນບໍ່ຕ້ອງການຄວາມກ້າຫານ, ເປັນພິເສດແມ່ນຝູງຊົນຢູ່ຝ່າຍພວກເຮົາ.

ຊານບັນລັດກໍມີຄຳຖາມຢ່າງສະເພາະເຈາະຈົງຕໍ່ຄວາມຕັ້ງໃຈຂອງເນເຫມີຢາແລະພວກຊາວຍິວ ກ່າວຫາວ່າພວກເຂົາມີການກະບົດຕໍ່ກະສັດ ແຕ່ວ່າໃນຄາວນີ້ກໍອາດຈະແມ່ນກຳແພງທີ່ພົ້ນຄົງທີ່ອາດເປັນບັນຫານາບຊູ່ຕໍ່ອຳນາດຂອງຊານບັນລັດໃນຂົງເຂດນັ້ນ. ມີຫຼາຍຄົນບໍ່ມັກການປ່ຽນແປງ, ເປັນພິເສດແມ່ນການປ່ຽນແປງທີ່ນາບຊູ່ຕໍ່ຜົນປະໂຫຍດຂອງສ່ວນບຸກຄົນ ເຖິງແມ່ນວ່າຖ້າການປ່ຽນແປງນັ້ນມາຈາກພຣະທັດຂອງພຣະເຈົ້າກໍຕາມ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ຢູ່ເບື້ອງຫຼັງຂອງການສ້າງກຳແພງຢ່າງກະທັນຫັນນັ້ນ, ແຕ່ວ່າການປ່ຽນແປງນັ້ນບໍ່ໄດ້ນຳຄວາມພິຈາລະນາສູ່ຊານບັນລັດ, ດັ່ງນັ້ນລາວຈຶ່ງຫົວຂວັນແລະເຍາະເຍີ້ຍ.

ແມ່ນຫຍັງຄືບຸກຄະລິກລັກສະນະຫຼືຄຳສັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ຊ່ວຍພວກເຮົາໃຫ້ສູ້ທົນຕໍ່ໄປ? ໃນຂໍ້ພຣະຄຳເຫຼົ່ານີ້, ຊານບັນລັດແລະພໍ່ຂອງລາວຄືໂຕບິຢາກໍໄດ້ກ່າວຄຳຕໍ່ຕ້ານຂອງພວກເຂົາ. ພວກເຂົາໄດ້ແທ້ຂະບວນການຕໍ່ຕ້ານຂອງພວກເຂົາແລະເຍາະເຍີ້ຍຕໍ່ໜ້າປະຊາຊົນທີ່ມີຮິດອຳນາດ. ພວກເຂົາຢາກໃຫ້ພາບຂອງຊາວຍິວແລະກຳແພງທີ່ກຳລັງສ້ອມແປງເປັນໜ້າສົງສານແລະອ່ອນແອ. ທ່ານເນເຫມີຢາໄດ້ໝູນໃຈໃຫ້ພວກເຂົາແກ່ປະຊາຊົນ, ແຕ່ວ່າຊານບັນລັດຕ້ອງການເພີ່ມຄວາມອ່ອນແອໃຫ້ເຂົາເຈົ້າ. ເຂົາເຈົ້າອ່ອນແອບໍ່? ບາງທີຖ້າເບິ່ງອີກດ້ານໜຶ່ງ. ພວກເຫຼົ່ານີ້ກໍເປັນມະນຸດທັມມະດາກັບອີກສອງສາມຄົນຫຼືບໍ່ມີຊື່, ທີ່ເປັນນັກກໍ່ສ້າງຊ່າງທຶນໃນລະດັບຂອງເຂົາເຈົ້າ. ເຂົາເຈົ້າອາສາສັມັກໂດຍບໍ່ມີປະສິບການ.

ດັ່ງນັ້ນ, ຖ້າວ່າເຂົາເຈົ້າອ່ອນແອ, ເຂົາເຈົ້າສຳເລັດວຽກງານແລະຕັ້ງໃຈຈິດຈຸ່ງໄດ້ຢ່າງໃດ? ເຂົາເຈົ້າຮູ້ຈັກໃນສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າຮູ້ຈັກເຮັດ ແລະເຂົາເຈົ້າເຊື່ອວາງໃຈ.

ການຕໍ່ຕ້ານກຳເລີບຂຶ້ນເມື່ອພວກເຮົາທາກຍືນຂຶ້ນສູ່ເພື່ອພຣະເຈົ້າແລະເຮັດວຽກງານຂອງພຣະອົງ. ການເຮັດໃນສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຮຽກເອີ້ນໃຫ້ພວກເຮົາເຮັດຄືນາບຊູ່ອຳນາດຕ່າງໆຂອງຄວາມມືດ, ດັ່ງນັ້ນຈຶ່ງໃຫ້ພວກເຮົາຕຽມພ້ອມ.

## 2. ເນເຫມີຢາ 4:6-9

6. ດັ່ງນັ້ນ ພວກຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງພາກັນສ້າງກຳແພງເມືອງຕໍ່ໄປ ບໍ່ພໍເທົ່າໃດກຳແພງເມືອງກໍສູງຂຶ້ນໄດ້ເຄິ່ງໜຶ່ງແລ້ວ ຍ້ອນວ່າປະຊາຊົນພາກັນຮ້ອນຮົນຕໍ່ວຽກງານ. 7. ເມື່ອຊານບັນລັດ ແລະໂຕບິຢາ ຊາວອາຣາເບັງ (Arabs) ຊາວອັມໂມນ ແລະຊາວອັສໂດດໄດ້ຍິນຂ່າວວ່າ ພວກຂ້າພະເຈົ້າສ້າງກຳແພງນະຄອນເຢຣູຊາເລັມຄືບໜ້າຕໍ່ໄປ ແລະທັງຮູ້ວ່າບ່ອງທີ່ແຕກກໍໄດ້ອັດຫມິດແລ້ວ ພວກເຂົາຈຶ່ງຄຽດແຄ້ນຫລາຍ. 8. ດັ່ງນັ້ນພວກເຂົາຈຶ່ງພາກັນວາງແຜນຕໍ່ສູ້ນະຄອນເຢຣູຊາເລັມ ແລະໄດ້ສ້າງຄວາມປັ່ນປ່ວນຂຶ້ນ. 9. ແຕ່ພວກຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ອ້ອນວອນພຣະເຈົ້າຂອງພວກຂ້າພະເຈົ້າ ແລະຈັດທະຫານເຝົ້າຍາມຕໍ່ຕ້ານພວກເຂົາຕລອດວັນຕລອດຄືນ.

ເມື່ອທ່ານເນເຫມີຢາໄດ້ພົບການຕໍ່ຕ້ານຈາກຊານບັນລັດແລະຄົນອື່ນໆຄັ້ງທຳອິດນັ້ນ, ທ່ານໄດ້ໂຕ້ຕອບໂດຍການປະກາດແກ່ພວກເຂົາວ່າ: “ພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງປະທັບຢູ່ເທິງພ້າສວັນຈະຊົງປະທານຄວາມສຳເຣັດໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາ” (2:20). ການປະທະຄັ້ງທີສອງນີ້ ແລະພວກເຂົາຍິ່ງເພີ່ມທະວີການຂັດຂວາງແລະໂກດຮ້າຍ ທ່ານເນເຫມີຢາບໍ່ໄດ້ໂຕ້ຕອບແຕ່ຢ່າງໃດເລີຍ. “ພວກເຮົາໄດ້ອ້ອນວອນອະທິຖານຕໍ່ພຣະເຈົ້າຂອງພວກເຮົາ.”

**ພວກເຮົາຈະສາມາດສືບຕໍ່ຮັກສາຄວາມຕັ້ງໃຈຈົດຈໍ່ຕໍ່ວຽກງານຂອງພຣະເຈົ້າຕໍ່ໜ້າພວກທີ່ຕໍ່ຕ້ານແນວໃດ?**

ພວກປະຊາຊົນກໍໄດ້ອ້ອນວອນອະທິຖານແລະກັກໄປເຮັດວຽກງານຕໍ່. ເຂົາເຈົ້າບໍ່ໄດ້ສແວງຫາການແກ້ແຄ້ນຄົນຕໍ່ເຫດການທີ່ໄດ້ເກີດຂຶ້ນກັບເຂົາເຈົ້າ. ເຂົາເຈົ້າບໍ່ໄດ້ລົດຕົວເຂົາເຈົ້າເອງໃຫ້ຕໍ່ກວ່າລະດັບຂອງພວກທີ່ຕໍ່ຕ້ານ. ເຂົາເຈົ້າຮັກສາກຽດສັກສີແລະມີກຳຫຼັງກັບວຽກງານ. ການໂຕ້ຕອບຂອງເຂົາເຈົ້າຊື້ໃຫ້ເຫັນເຖິງລັກສະນະສອງຢ່າງຂອງຄວາມສັດຊື່:

1. **ເຂົາເຈົ້າເຮັດໃຫ້ການອ້ອນວອນອະທິຖານກົມກຽວກັບການກະທຳ.** ພວກຊາວຢິວກໍສືບຕໍ່ກໍ່ສ້າງກຳແພງເພາະວ່າ (1) “ພວກປະຊາຊົນມີຈິດໃຈໃນການເຮັດວຽກງານ,” ແລະ (2) ພວກເຮົາອະທິຖານຕໍ່ພຣະເຈົ້າຂອງພວກເຮົາ.” ຄຳອະທິຖານອ້ອນວອນນຳໄປສູ່ການກະທຳ, ແລະການເຮັດວຽກງານຂອງພຣະເຈົ້ານຳໄປສູ່ຄຳອ້ອນວອນອະທິຖານ.
2. **ເຂົາເຈົ້າຈົດຈໍ່ໃສ່ສິ່ງທີ່ພວກເຂົາເຈົ້າຄວບຄຸມໄດ້.** ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດຄວບຄຸມດິນພ້າອາກາດ, ແຕ່ວ່າພວກເຮົາສາມາດຄວບຄຸມຄຸນສົມບັດຂອງພວກເຮົາຕໍ່ອາກາດນັ້ນ. ການຕໍ່ສູ້ກັບພວກທີ່ຕໍ່ຕ້ານກໍເຊັ່ນດຽວກັນ.

ທ່ານເນເຫມີຢາແລະປະຊາຊົນຂອງທ່ານໄດ້ທຳງານໜັກຂຶ້ນແລະໄດ້ສືບຕໍ່ການອະທິຖານ, ແຕ່ວ່າມັນບໍ່ໄດ້ກຳຈັດພວກສັດຕູຂອງເຂົາເຈົ້າ. ໃນຈຸດນີ້ເອງ, ຄູ່ຕໍ່ສູ້ຂອງເຂົາເຈົ້າບໍ່ໄດ້ສ້າງຄວາມຫວັ່ນວາຍເພາະວ່າພວກເຂົາໄດ້ຮູ້ວ່າກະສັດ ອາກຕາເຊີເຊສໄດ້ສັນບສນູນໃຫ້ສ້າງກຳແພງຂຶ້ນໃໝ່. ແທນທີ່ຈະເປັນແນວນັ້ນ, ຊານບັນລັດແລະພວກນັກໂຈມຕີຄົນອື່ນໆໄດ້ໃຊ້ດ້ານຈິດຕະວິທະຍາ, ຊອກຫາທາງທີ່ຈະນາບູຊູ່ພວກປະຊາຊົນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ເນເຫມີຢາແລະປະຊາຊົນກໍຍັງສືບຕໍ່ເຮັດວຽກທຳງານຕໍ່ໄປ, “ດັ່ງນັ້ນພວກເຮົາຈຶ່ງສ້າງກຳແພງຂຶ້ນໃໝ່.”

ການຮັບໃຊ້ພຣະເຈົ້າແລະການເຮັດກິຈການໃນນາມຂອງພຣະອົງບາງຄັ້ງກໍສາມາດ “ເປີະເປື້ອນ” ໄດ້. ການສ້າງກຳແພງບໍ່ໄດ້ເປັນໄປຢ່າງລາບລື້ນຕາມທີ່ທ່ານເນເຫມີຢາຕ້ອງການທີ່ຈະໃຫ້ເປັນໄປ, ແຕ່ວ່າພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ທຳງານຜ່ານ “ອຸປະສັກນາໆປະການ.” ພວກເຂົາເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຍອມແພ້, ແລະພວກເຮົາກໍຈະບໍ່ຍອມແພ້ເຊັ່ນກັນ ເພາະວ່າຍ້ອນເຫດຜົນງ່າຍໆຄືມີບາງຄົນຈຶ່ມກຽວກັບການທີ່ພວກເຮົາດຳເນີນງານບາງຢ່າງ.

**3. ເນເຫມີຢາ 4:14-18**

ຂ້າພະເຈົ້າເຫັນວ່າປະຊາຊົນມີຄວາມກັງວົນໃຈ ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງເວົ້າກັບເຂົາ ແລະພວກຜູ້ນຳພ້ອມທັງພວກຂ້າຮາຊາການວ່າ, “ບໍ່ຕ້ອງຢ້ານພວກສັດຕູດອກ ຈົ່ງຈື່ວ່າພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງຍິ່ງໃຫຍ່ ແລະເປັນທີ່ເກາງກົວຫລາຍ ພຣະອົງຊົງຕໍ່ສູ້ເພື່ອເພື່ອນຮ່ວມຊາດ ເພື່ອລູກເມັງ ແລະປະເທດຊາດຂອງທ່ານ.” 15. ເມື່ອພວກສັດຕູໄດ້ຮູ້ຂ້າວ່າພວກຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ຈັກແຜນການຂອງເຂົາ ພວກເຂົາຈຶ່ງຮູ້ວ່າພຣະເຈົ້າຊົງທຳໃຫ້ແຜນການຂອງເຂົາຜ່າຍແພ້ໄປ ສ່ວນພວກຂ້າພະເຈົ້າທຸກຄົນກໍກັບຄືນເມືອເຮັດວຽກຕາມກຳແພງເມືອງ. 16. ຈາກນັ້ນ ປະຊາຊົນຂອງຂ້າພະເຈົ້າເຄິ່ງນຶ່ງກໍພາກັນເຮັດວຽກ ແຕ່ສ່ວນເຄິ່ງນຶ່ງອີກໄດ້ເປັນທະຫານຍາມ ພວກເຂົາຖືດາບ ທະນູ ແຜ່ນເຫລັກຕ້ານທານ ແລະນຸ່ງເຄື່ອງທຸ້ມເກາະ ແລະພວກຜູ້ນຳກໍສັນບສນູນຊາວຢູດາຢ່າງເຕັມທີ່ ຄືພວກທີ່ສ້ອມແຊມເມືອງນັ້ນ. 17. ສ່ວນພວກລຳລຽງເຄື່ອງກໍ່ສ້າງແຕ່ລະຄົນມີນຶ່ງຖືເຄື່ອງ ແລະມີນຶ່ງອີກຖືອາວຸດ. 18. ພວກທີ່ກໍ່ສ້າງໃນເວລາເຮັດວຽກກໍມີດາບເໜັບແວວໄວ້ທຸກຄົນ ສ່ວນຜູ້ທີ່ເປົ່າແກສັນຍານບອກເຫດການນັ້ນໄດ້ຢູ່ກັບຂ້າພະເຈົ້າ.

ທ່ານເຫັນວ່າມັນເປັນຄືແນວໃດສຳລັບພວກເຮົາທີ່ມີເບື້ອງນຶ່ງໃຊ້ເຮັດວຽກງານແລະອີກເບື້ອງນຶ່ງໃຊ້ຕ້ານສັດຕູ?

ທາງນຶ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າກະທຳການໃນຊີວິດປະຊາຊົນຂະນະທີ່ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ສ້າງກຳແພງກໍແມ່ນໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເປັນນຶ່ງດຽວກັນ. ຂະນະທີ່ທຸກຄົນ “ກັບຫັນໜ້າເຮັດວຽກສ້າງກຳແພງ,” ໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງແຕ່ລະຄົນນັ້ນຂຶ້ນຢູ່ກັບຄົນອື່ນອີກ. ຄົນຜູ້ດຽວບໍ່ສາມາດສ້າງກຳແພງໄດ້ຈັກເທື່ອ. ກຳແພງຈະບໍ່ຕັ້ງຂຶ້ນໄດ້ນອກຈາກການເປັນນຳນຶ່ງໃຈດຽວກັນຂອງທຸກຄົນທີ່ມີສ່ວນ.

ຄ້າຍຄືກັບກ້ອນຫີນທີ່ເຂົາເຈົ້ານຳມາກໍ່ສ້າງກຳແພງທີ່ມີຫຼາຍຮູບແບບແລະຂະໜາດທີ່ແຕກຕ່າງກັນ, ດັ່ງນັ້ນຄຣິສຕະຈັກກໍຖືກສ້າງຂຶ້ນດ້ວຍຄົນທີ່ມີເບື້ອງຫຼັງທີ່ແຕກຕ່າງກັນແລະລະດັບການໃຫຍ່ຂຶ້ນຜ່ານຈິດວິນຍານກໍບໍ່ເທົ່າທຽມກັນ. ໂດຍຜ່ານຄວາມລະມັດລະວັງຂອງພວກເຮົາ, ກ້ອນຫີນທີ່ມີຊີວິດຂອງຄຣິສຕະຈັກແມ່ນມາຈາກກຳແພງທີ່ແຂງແກ່ນ!!!

- ຄວາມລະມັດລະວັງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີຄວາມຮອບຄອບແລະຄວາມຮີບດ່ວນ. ຫຼັງຈາກທ່ານເນເຫມີຢາໄດ້ກວດກາເບິ່ງກຳແພງແລະວຽກການງານ, ທ່ານໄດ້ກ່າວໃນສຽງຄໍຂອງເພິ່ນແບບຮີບດ່ວນ, ເຖິງປານນັ້ນທ່ານກໍຍັງລະມັດລະວັງໃນແຜນການຕ່າງໆຂອງເພິ່ນ.
- ຄວາມລະມັດລະວັງເປັນຕົ້ນເຫດເພາະວ່າມັນຂຶ້ນກັບຜູ້ທີ່ເຮົາຮັບໃຊ້. ການງານທີ່ຮອບຄອບຂອງພວກເຮົາຕໍ່ໜ້າພວກຕໍ່ຕ້ານແມ່ນຄຸ້ມຄ່າ. ຂະນະທີ່ທ່ານເນເຫມີຢາໄດ້ເປັນແບບຢ່າງສຳລັບພວກເຮົາ, ພວກເຮົາຕ້ອງອິດທິນໃນການງານເພື່ອອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ.

ພວກເຮົາມີຊີວິດທີ່ຄົບເຕັມບໍ່ຮີບຮ້ອນແລະຕລອດໄປໃນພຣະຄຣິດ ມັນມີຄ່າເໝືອນກວ່າທຸກສິ່ງທີ່ພວກເຮົາມີໃນຊີວິດແຫ່ງໂລກນີ້, ແລະພວກເຮົາຄວນຈະຕຽມພ້ອມຢູ່ສະເໝີທີ່ຈະໃຫ້ຊີວິດຂອງພວກເຮົາສຳລັບຣາຊອານາຈັກຂອງພຣະເຈົ້າ.

ພວກເຮົາສາມາດສນັບສນູນຊຶ່ງກັນແລະກັນໄດ້ຢ່າງໃດເມື່ອຜູ້ນຶ່ງໃນພວກເຮົາກຳລັງປະສົບກັບການຕໍ່ຕ້ານແລະຄູ່ຕໍ່ສູ້?

### ໃຊ້ໃນຊີວິດ

ບໍ່ມີຜູ້ໃດສາມາດເດົາເອົາໄດ້ວ່າການຕໍ່ຕ້ານປະເພດໃດທີ່ຕົວເອງຈະປະເຊີນ. ທ່ານອາດຈະບໍ່ຖືກປະທານຊີວິດຍ້ອນຄວາມເຊື່ອຂອງທ່ານແລະການຮັບໃຊ້ເໝືອນດັ່ງ ບຽວ ວໍເລັສ ໄດ້ຮັບ, ແຕ່ວ່າການຕໍ່ຕ້ານມາໄດ້ຫຼາຍຮູບແບບ. ທ່ານຈະຮັບໃຊ້ຢ່າງໃດໃນສະພາວະຂອງການຕໍ່ຕ້ານ?

- **ຮັບໃຊ້.** ຖ້າຫາກວ່າທ່ານບໍ່ໄດ້ເຂົ້າສ່ວນໃນການຮັບໃຊ້ແລະເຮັດວຽກງານຂອງພຣະເຈົ້າເປັນປົກກະຕິຕໍ່ຄົນອື່ນໆ, ຈຶ່ງຊອກຫາບ່ອນທີ່ທ່ານສາມາດເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມແຕກຕ່າງ. ຈຶ່ງສຳນຶກເຖິງບ່ອນທີ່ທ່ານສາມາດ “ສ້າງກຳແພງ.” ປົກກະທັບສິດຍາພິບານຂອງທ່ານຫຼືຄຣິສຕຽນຄົນອື່ນໆສຳລັບຄຳແນະນຳໃນບ່ອນທີ່ທ່ານສາມາດຮັບໃຊ້.
- **ຄົ້ນຄວ້າ.** ຊອກຫາເບິ່ງວ່າຄຣິສຕຽນຄົນອື່ນໆແກ້ໄຂຢ່າງໃດກັບການຕໍ່ຕ້ານຂະນະທີ່ພວກເຂົາເຈົ້າຮັບໃຊ້ພຣະຄຣິດ. ຈຶ່ງເຂົ້າເບິ່ງ [opendoorsusa.org](http://opendoorsusa.org) ແລະຊອກຄົ້ນຫາຄຣິສຕຽນທີ່ຖືກຂົ່ມເຫັງທົ່ວທຸກມຸມໂລກນີ້, ອະທິຖານເພື່ອພວກຄຣິສຕຽນທີ່ຖືກກົດຂີ່.
- **ແບ່ງປັນ.** ທາງນຶ່ງທີ່ “ປະເຊີນໜ້າ” ກັບບາງຄົນທີ່ຕໍ່ຕ້ານທ່ານຄືຈຶ່ງຮັບໃຊ້ຄົນນັ້ນຢ່າງຈິງຈັງດ້ວຍຄວາມຮັກ. ໂດຍປາສຈາກການໂຄສະນາອັນໃຫຍ່, ຊອກຫາຊ່ອງທາງສະແດງອອກແລະແບ່ງປັນຄວາມຮັກຂອງພຣະຄຣິດໂດຍຜ່ານການກະທຳຕ່າງໆຂອງທ່ານ.

ຄືກັນກັບທ່ານເນເຫມີຢາ, ມີແຕ່ພຣະເຈົ້າເທົ່ານັ້ນທີ່ປະທານຄວາມສຳເລັດຜົນໃນວຽກງານຮັບໃຊ້ພຣະເຈົ້າ. ຂະນະທີ່ການຂັດຄ້ານມັນຍາກທີ່ຈະຮັບມື, ມັນຈະບໍ່ຢຸດຢັ້ງວຽກງານຂອງພຣະເຈົ້າຖ້າວ່າທ່ານຫາກອິດທິນໃນແຜນການຂອງພຣະອົງ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສັມພັນ [www.lsb.org](http://www.lsb.org) ແປໂດຍ PA